
Erhvervsudvalget

Til: Økonomi- og erhvervsministeren

Dato: 13. december 2010

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ERU alm. del

Spørgsmål 47
I forbindelse med Folketingets behandling af forslag til lov om forbrugerklager
(L 179) i 2003 fremgik det af bemærkningerne til lovforslagets § 17, at de gebyrer
en erhvervsdrivende skulle pålægges ved tab af en sag ved Forbrugerklagen-
ævnet, forventedes at ”ligge i størrelsesordenen 2.700 – 5.000 kr.” I besvarelse
af spørgsmål 18 ved behandlingen af samme lovforslag fremgik det endvidere:
”Derfor er der ikke risiko for, at der vil blive tale om meget højere gebyrer for de
erhvervsdrivende, end de foreløbige beregninger viser”. Virksomhedernes ge-
byrer blev 1. oktober 2010 hævet til mellem 4.400 kr. og 13.600 kr. Det er en
flerdobling i forhold til den bemyndigelse Folketinget i sin tid gav ministeren i §
17 i lov om forbrugerklager. Vil ministeren på baggrund af ovenstående rede-
gøre for, om der var regnet forkert i de oplysninger Folketinget fik i forbindelse
med vedtagelsen af L 179 i 2003?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Colette L. Brix (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Colette.Brix@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Helge Sander
formand
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